

Title (en)

Valve stem seal to put on a valve guide hold in the cylinder head of an internal combustion engine.

Title (de)

Ventilschafftdichtung zum Aufschieben auf eine im Zylinderkopf einer Verbrennungskraftmaschine gehaltene Ventilschafftführung.

Title (fr)

Joint de tige de soupape à monter sur un guide de tige de soupape tenu dans la culasse d'un moteur à combustion interne.

Publication

EP 0645524 A1 19950329 (DE)

Application

EP 94110441 A 19940705

Priority

IT TO930705 A 19930928

Abstract (en)

Valve stem seal intended to be pushed onto a valve stem guide (8) held in the cylinder head (12) of an internal combustion engine, comprising a reinforcing tube (26) which is connected at one end to a first sealing lip (30) of annular design made of flexible material and, at the other end, ends in a radially outward-projecting first flange (18) which can be supported on the cylinder head (12). The reinforcing tube (26) is connected to a second sealing lip (34) made of flexible material which projects beyond the first flange in the axial direction and the second sealing lip (34) is at a radial distance from the valve stem guide (8) and can be brought into engagement with the annular surface of the cylinder head which surrounds the valve stem guide. <IMAGE>

Abstract (de)

Ventilschafftdichtung zum Aufschieben auf eine im Zylinderkopf (12) einer Verbrennungskraftmaschine gehaltene Ventilschafftführung (8), umfassend ein Versteifungsrohr (26), das an einem Ende mit einer ringförmig ausgebildeten, ersten Dichtlippe (30) aus elastischem Werkstoff verbunden ist und am anderen Ende in einem radial nach außen vorstehenden, ersten Flansch (18) endet, der auf dem Zylinderkopf (12) abstützbar ist und daß das Versteifungsrohr (26) mit einer zweiten Dichtlippe (34) aus elastischem Werkstoff verbunden ist, die den ersten Flansch in axialer Richtung überragt, daß die zweite Dichtlippe (34) einen radialen Abstand von der Ventilschafftführung (8) aufweist und mit der Kreisringfläche des Zylinderkopfes in Eingriff bringbar ist, die die Ventilschafftführung umschließt. <IMAGE>

IPC 1-7

F01L 3/08

IPC 8 full level

F01L 3/08 (2006.01)

CPC (source: EP)

F01L 3/08 (2013.01)

Citation (search report)

- [PX] US 5295461 A 19940322 - RAO V DURGA N [US], et al
- [A] GB 2049071 A 19801217 - SUPERTEX SPA
- [A] US 5207196 A 19930504 - KUONEN FREDERICK L [US], et al
- [A] WO 8804357 A1 19880616 - FORD MOTOR CO [GB], et al

Cited by

EP1092841A1; FR2867226A1; GB2381051A; GB2381051B; US6877719B2

Designated contracting state (EPC)

DE ES FR GB IT SE

DOCDB simple family (publication)

EP 0645524 A1 19950329; EP 0645524 B1 19970910; DE 59404017 D1 19971016; ES 2108342 T3 19971216; IT 1261592 B 19960523;
IT TO930705 A0 19930928; IT TO930705 A1 19950328

DOCDB simple family (application)

EP 94110441 A 19940705; DE 59404017 T 19940705; ES 94110441 T 19940705; IT TO930705 A 19930928